

## 华泰财险附加电磁责任除外条款

由于或声称由于极低频电场和/或极低频电磁场引起或以任何方式与之相关的伤害、损害、费用、开支、损失、责任或法律义务，本保险均不予承保，保险人亦不承担与之相关的任何性质的责任。

极低频电场和/或极低频电磁场是指50/60赫兹电源频率电场和电磁场或者只要有电即产生的不可见力线。

本条款适用于（但不仅限于）与电磁场有关的伤害、损害、费用、开支、损失、责任或者测试、监测、消除、削弱、控制电磁场或就电磁场采取其他补救措施的法律义务。

本条款的规定并不表示其他保险条款（包括但不限于污染责任免除条款）没有另行将与极低频电场、极低频电磁场相关的伤害、损害、费用、开支、损失、责任或法律义务排除在保险责任范围外。保险合同其他规定保持不变。

### **X130 ELECTRONIC MAGNETIC EXCLUSION**

**This insurance does not apply to, and the Insurer shall have no duty of any kind with respect to, any injury, damage, expense, cost, loss, liability or legal obligation arising out of or allegedly arising out of, or in any way related to extremely low frequency electrical fields (EFL) and/or extremely low frequency electromagnetic fields (EMF).**

Extremely low frequency electrical fields (EFL) and/or extremely low frequency electromagnetic fields (EMF), means the 50/60 Hertz power mains frequency electric and magnetic fields or invisible lines of force that occur wherever electricity is present.

**This exclusion applies, but is not limited, to any injury, damage, expense, cost, loss, liability or legal obligation to test for, monitor, abate, weaken, control or take any other remedial action with respect to EMF.**

The addition of this endorsement does not imply that other policy provisions, including but not limited to any pollution exclusion, do not otherwise preclude or exclude coverage for EFL/EMF related injury, damage, expense, cost, loss, liability or legal obligation. In all other respects this policy remains unaltered.